

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Marriage and the Family 婚姻與家庭

當期課號	9701	Course Number	9701
授課教師	王文秀	Instructor	,
中文課名	婚姻與家庭	Course Name	Marriage and the Family
開課單位	生活與生涯類(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Career and Social Skills
學分數	2	Credits	2
課程目標	體驗與了解家庭對個人的發展所產生的影響,並試著整理個人的家庭經驗,建構未來的家庭藍圖.做為未來經營家庭與婚姻的基礎.	Objectives	The students are suppose to understand the influence of family experience on their growth, therefore, they can make a blueprint for their own family.
教材	1.課堂授課 2.學生分組討論 3.視聽輔助教學	Teaching Materials	1. Lecture 2. Group Discussion 3. Multiple Media
成績評量方式	1.平時分數 30% (出席 10% ; 課堂討論 20%) 2.期中報告 30% 3.學期報告(書面、口頭) 40%	Grading	1. Attending and Discussion 30 % 2. Essay 30% 3. Final Repport and Presentation 40%
教師網頁	-		
教學內容	1.介紹「婚姻與家庭」領域中重要研究課題、相關理論與研究結果。 2.透過課堂小組討論目前生活經驗中有關的具體主題，以協助學生觀察與思考現今社會中，婚姻與家庭的相關現象。 3.協助學生運用研究理論與結果，追求未來婚姻與家庭幸福。	Syllabus	1. Introducing the most important research issues, heories, and results in "Marriage and Family". 2. Understanding the meaning of marriage and family in modern society via discussion. 3. Helping students to prepare for their marriage and family in the future.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。